
Uniunea Salvați România
Filiala Județeană Cluj

Subsemnata, MEȘTER Alina-Maria, Consilier Local ales în cadrul Consiliului Local DEJ, în urma
rezultatului alegerilor locale din 27 septembrie 2020, în temeiul art. 225 alin (2) din OUG nr. 57/2019
privind Codul administrativ, conform căruia

„Fiecare consilier local, respectiv consilier judeţean, precum şi viceprimarii, respectiv vicepreşedinţii
consiliului judeţean sunt obligaţi să prezinte un raport anual de activitate, care este făcut public prin
grija secretarului general al unităţii/subdiviziunii administrativ-teritoriale”

vă prezint următorul:
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MEȘTER Alina-Maria
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0744-437789 alina.mester@cj.usr.ro
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MEȘTER Alina-Maria, Consilier Local DEJ
0731-439 300 alinamester73@gmail.com

1. ROLURI ASUMATE
în comisiile de specialitate sau alte comisii constituite la nivelul consiliului

Membru în Comisia pentru activități economico-financiare și agricultura –
Secretar

Membru în Consiliul de administrație al Colegiului Național Andrei
Muresanu Dej- până în mai 2023

Reprezentant al Consiliului Local Dej în AGA a SC Agro Transilvania SA Cluj

Membru în Comisia de analiză a dosarelor depuse pentru repartizarea
apartamentelor din blocul ANL

2. ACTIVITATE ÎN CADRUL ȘEDINȚELOR
de Consiliu Local sau comisii de specialitate

În perioada ianuarie 2023 – decembrie 2023 am participat la 10 ședințe
ordinare, 8 ședințe de îndată și am absentat la 2 ședințe ordinare, 2 ședințe
de îndată .

Am avut mai multe interventii si luari de cuvant:

05.01.2023 - Ședința de îndată- prezenta

19.01.2023 – Ședința de îndată- absentă

27.01.2023- Ședința ordinară – prezentă

-am întrebat dacă soluția legată de de câinii fără stăpân este contactarea
firmei din Lancrăm care se ocupă cu eutanasierea acestora și

-am ridicat următoarele probleme: intersecția Străzilor Eroilor, Mihai
Viteazu, Ecaterina Teodoroiu – cei care vin din Ocna Dej nu pot ieși spre
oraș;

-când va deveni funcțională Sala Sporturilor din Corpul B al Școlii Avram
Iancu;

-am ridicat problema Străzii Unirii unde nu există parcări, este plină de
mașini care parchează pe trotuare;

-problema suplimentării autobuzelor școlare;

Pagina . 2 .



MEȘTER Alina-Maria, Consilier Local DEJ
0731-439 300 alinamester73@gmail.com

-lipsa marcajelor de treceri de pietoni de pe Strada Libertății și Unirii.

07.02.2023 – Ședința de îndată - prezentă

28.02.2023 - Ședința ordinara – absentă

28.03.2023 -Ședința ordinară – prezentă

Am ridicat următoarele probleme:
- ce atribuții au consilierii locali, întrucât s-a afirmat de către primar,
locuitorilor din zona Sascut că se fac vizite în teren (consilierii locali).
- Pe Strada Bistriței este nevoie de un tomberon în zona colectării
deșeurilor feroase, acolo romii dau foc diferitelor gunoaie.
- Ghenele de gunoi dintre blocuri sunt deschise, deși au camere de filmat
acestea nu sunt supravegheate de nimeni.
-Referitor la prețul gunoaielor, cum a fost stabilit acesta, știm că domnul
primar este membru A.D.I. Cluj, fiind parte din cei ce hotărăsc majorarea
prețului.
-WC-ul public din centru a fost acoperit, ce s-a întâmplat cu contoarele
de apă ?
- În zona 1 Mai, Competrol, magazinul Unix este nevoie de un semafor.
-În sensul giratoriu refăcut a rămas o groapă și numai este marcaj rutier.
-Zona de agrement Bungăr, când va fi dată în folosință ?
-La Kaufland este mizerie și caravane cu romi cu cai.
-Referitor la Clubul de tenis, aveți o expertiză a clădirii unde aceștia și-au
desfășurat activitatea, de ce trebuie să fiemutați ?
- Curățenia în oraș, în special în stațiile de taxi, coșurile de gunoi nu se
golesc.
-Conform codului administrativ suntem obligați să depuneți un Raport
anual de activitate care să fie postat pe site-ul Primăriei, pentru anul 2022
sper să fimmai mulți consilieri.

13.04.2023 -Ședința de îndată – prezentă

27.04.2023 -Ședința ordinară – prezentă

16.05.2023 -Ședința de îndată – prezentă

30.05.2023 -Ședința ordinară – prezentă

La pct 4 de pe OZ este proiectul de HCL pe care l-am inițiat în calitate de
consilier local USR și l-am susținut în plenul ședinței.
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MEȘTER Alina-Maria, Consilier Local DEJ
0731-439 300 alinamester73@gmail.com

Proiect de hotărâre privind scutirea de la plata impozitului pentru clădirile
noi sau reabilitate cu destinația de locuință, pentru care proprietarii
execută pe cheltuială proprie lucrări pentru creșterea performanței
energetice, pentru instalarea de sisteme de producere a energiei electrice
din surse fotovoltaice sau pentru sisteme ecologice certificate de colectare
și tratare a apelor uzate rezultate din consumul propriu.

În luarea mea de cuvant mulțumesc pentru punerea pe ordinea de zi a
proiectului, acesta se referă la scutirea de la plata impozitului pe clădirile
reabilitate, timp de trei ani. Prin acest proiect susținem energia verde,
reducem poluarea, iar impactul bugetar va fi pentru anul 2024. Oferim
echitate tuturor celor care execută pe cheltuială proprie lucrări de creștere a
performanței energetice.

Votul tuturor comisiilor este favorabil. Se aduc următoarele
amendamente ale d-nei jurist Muncelean Teodora, consilier PSD cu care
sunt deacord care spun așa:
Având în vedere că în conformitate cu Normele de aplicare ale Codului Fiscal:

24.(1) Pentru aplicarea prevederilor art. 456, alin. (2) din Codul fiscal,
Consiliile locale pot adopta hotărâri privind scutirea sau reducerea
impozitului pe clădiri și a taxei pe clădiri pe bază de criterii și procedure
proprii:
Art. 1 se completează cu lit. g) care va avea următorul cuprins: ”În cazul
lucrărilor de instalare de sisteme de producere a energiei electrice din
surse fotovoltaice, lucrările de intervenție vor fi efectuate de către un
operator economic autorizat A.N.R.E. potrivit legii.
Art. 3 se modifică în cee ace privește definiția reabilitării, astfel: ”clădire
reabilitată – este clădirea față de care s-au realizat măsuri de intervenție
conform dispozițiilor legale”.
Art. 6 se modifică și se completează cu următoarele documente
justificative: acte de identitate ale proprietarilor;
Proces – verbal de punere în funcțiune emis de către operatorul
economic autorizat A.N.R.E. din care să rezulte cî s-au realizat lucrările
de instalare de sisteme de producere a energiei electrice din surse
fotovoltaice;
Lit. c) se completează ”…dacă este cazul”;
Lit. f) se completează …”precum și dovada efectuării lucrărilor de
intervenție exclusive pe cheltuiala proprie a proprietarului” (copie
facturi, chitanțe fiscal);
Lit. g) se completează …”care atestă starea clădirii reabilitată/nouă”;
Lit. h) se completează …”sau la bugetul local”;
După Art. 8 se introduce două noi articole 9 și 10, care vor avea următorul
cuprins:
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MEȘTER Alina-Maria, Consilier Local DEJ
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Art. 9. Pentru scutirea de la plata impozitului pentru clădirile noi sau
reabilitate cu destinația de locuință, pentru care proprietarii execută pe
cheltuială proprie lucrări pentru creșterea performanței energetice sau
pentru sisteme ecologice certificate de colectare și tartare a apelor uzate
rezultate din consumul propriu, Consiliul Local al Municipiului Dej va
aproba în termen de 60 zile câte o Procedură, în conformitate cu
prevederile legale aplicabile.
Art. 10. Dacă în cursul unui an intervin schimbări care conduc la
modificarea condițiilor în care se acordă scutirile sau reducerile de
impozit pe clădiri, persoanele în cauză trebuie să depună noi declarații
fiscal în termen de 30 de zile de la apariția schimbărilor.
Art. 9 va deveni Art. 11.

Din proiect nu rezultă reducerea de 100%, nici de 50% pentru
impozitul pe clădiri, proiectul are de fapt trei componente, fiecare cu
proceduri special. Specific ca referitor la ani, Art. 1, pct. d) subliniază
precedenți sau anul 2023; Art. 2 evidențiază reducerea cu 50% sau scutirea
totală.

Se supune la vot :
Respins, votat cu 6 voturi ”pentru”, 11 voturi ”abținere”, 1 vot

”împotrivă”, 1 ”fără vot”.

La pct.17 de pe OZ -Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentației
tehnico - economice și a indicatorilor tehnico – economici ai proiectului
”Modernizarea coridorului integrat de mobilitate urbană reprezentat de
Străzile: Înfrățirii, Varga Catalina, Valea Codorului, Valea Jichișului,
Nicolae Titulescu și Șomcutului și modernizare infrastructură străzi din
zona urban – funcțională - Pintic” precizez urmatoarele: toate străzile
enumerate sunt asfaltate, ce anume se va moderniza ? Iar domnul primar
Morar Costan răspunde :Aceste străzi au fost făcute acum 5 – 6 ani, deci vor
avea nevoie de renovare.

La diverse ridic următoarele probleme:
-pe Strada Ștefan Ciceo Pop la Nr. 25, locuiește o familie cu patru copii

care solicită branșarea la canalizare, au nevoie de un Aviz din partea
Primăriei;

-La Școala Gimnazială Nr. 5 există un canal nefinalizat, acolo circulă
copii și ar putea avea loc accidente;

- trotuarele din Dealul Florilor sunt ocupate de mașinile parcate; ar
trebui să se facă o analiză a parcărilor și garajelor pentru a preîntâmpina
astfel de situații.
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-Pe Strada Varga Catalina este aceeași situație, mașini parcate pe
trotuar. Dacă tot există parcarea de pe Strada Nicolae Titulescu să se
redirecționeze mașinile spre această parcare, mai ales marțea și vinerea,
când orașul este sufocat de mașini.

- Stația de taxi de la Banca Comercială creează disconfort și ar trebui
mutată pe Strada George Coșbuc.

-Aleea Zefir are trotuare blocate de mașini și cele care au parcări nu pot
ieși.

-Pe Strada Stejarului nr. 9 curge apă din pământ, afectează casele
umplând beciurile cu apă.

-Pe Strada Văii trebuie decolmatat șanțuri care afectează structura de
rezistență a blocului din zonă.

09.06.2023 -Ședința de îndată – prezentă

29.06.2023 -Sedința ordinară – prezentă

La punctul Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării de
stimulente financiare personalului medical și de specialitate din cadrul
Spitalului Municipal Dej subliniez următoarele: faptul că în cadrul
ședinței Comisiei economice a Consiliului Local, din care fac parte, au avut
loc discuții și chiar abțineri pe tema acestui proiect datorită faptului că nu
au fost specificate sumele. Solicit, ca pe viitor, să ne fie prezentate
documentele care stau la baza creării acestor proiecte, deoarece nu se pot
aproba ”în alb” sume care, chiar dacă provin din surse proprii, ale
spitalului, este necesar să se cunoască pentru a fi aprobate.

La punctul Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentației
tehnico-economice și a indicatorilor tehnico-economici ai proiectului
”Drum județean nou-variantă de legătură între străzile 1Mai (DN1C) și
strada Bistriței din municipiul Dej” am următoarea intervenție -Nu cred că
vreunul dintre noi s-ar opune acestui proiect, pentru că într-adevăr avem
nevoie. Întrebarea mea este, dacă acest proiect presupune un pod peste
Someș? Noi de 3 ani de zile încercăm să reparăm un pod. Vă întreb, ce
perioadă preconizați pentru tăierea unei panglici la un nou pod?”

Domnul primar îmi răspunde ”Abordarea dumneavoastră este una
strict politică, nu una concretă. Eu, ca primar, am văzut că nu s-a investit în
această zonă pentru reabilitare, din zona Competrol până la Cuzdrioara.
Mi-am asumat această răspundere de a prelua această zonă, să investim. Am
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făcut și pasarela peste Someș, construită într-un an de zile. O să vă ivit pe
toți consilierii în această toamnă să tăiem panglica. Unde am posibilitatea să
merg cu o investiție până la capăt, merg, dar aici este un aspect foarte
sensibil. Sunt eforturi foarte, foarte mari. Nu aveți de unde să știți ce
înseamnă să aduci un proiect până în această fază. Avem nevoie, în primul
rând, de eligibilitate și acordarea sumei necesare, pentru a putea duce
proiectul mai departe ”.

La punctul Proiect de hotărâre privind acordarea mandatului special
reprezentantului în AGA ADI Eco-Metropolitan Cluj pentru a vota cu privire
la recalcularea tarifelor pentru serviciile prestate de Supercom S.A. în baza
Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii activităților de
colectare și transport a deșeurilor în Județul Cluj (lotul 3) nr.
776/02.12.2020, aprobarea tarifelor distincte pentru gestionarea deșeurilor
pentru lotul 3 și aprobarea tarifelor de separare incorectă a fracțiilor de
deșeuri municipale pentru lotul 3 am următoarea intervenție -Acest proiect
se referă la acordarea mandatului domnului primar să ne reprezinte în AGA.
Întrebarea mea este în ce dată a avut loc adunarea AGA și la ce oră, ca să vă
putem mandata, pentru ca dumneavoastră să votați în numele nostru, a
Municipiului Dej, pentru că raportul de specialitate zice așa: „În numele
Consiliului de Administrație, convoacă Adunarea Generală a Asociațiilor,
prin mijloace electronice de comunicare directă, pe data de 29 iunie, ora
13.00”. Este ora 15:35. Vă întreb, dacă votăm mandatarea dumneavoastră în
trecut? Eu nu sunt împotriva scăderii prețului, dar nu pot să vă acord un
mandat în trecut”.
La punctul Diverse am următoarea intervenție :
-”Pe strada Minerilor, în dreptul imobilului cu nr. 35, cetățenii m-au
mandatat să le aduc problema în consiliu. Este o grotă de peste un metru
adâncime. Este marcată, însă oricând se poate rupe drumul. Întrebarea mea
este dacă strada Minerilor este recepționată?”

Domnul primar răspunde :” Trebuie să fiți sinceră și să le spuneți
oamenilor că dumneavoastră nu puteți face nimic.”

Eu spun: Am putut. Am sunat la poliția locală, au venit și au marcat
locul.”
-În ceea ce privește parcarea de pe strada Titulescu, am primit informații de
la cetățeni că se întâmplă anumite lucruri neplăcute pentru locuitorii din
zonă. De ce nu se taxează, dacă există bariere?
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- În Capela de la Cimitirul Central, de pe Dealul Florilor, nu funcționează
aerul condiționat, iar aparținătorii decedatului sunt nevoiți să închirieze
capac frigorific.
- Canalul de pe strada Orizont este exact la fel, deși am semnalat acest lucru
în urmă cu două luni de zile.
- Terenul de sport din centrul Ocnei a fost decopertat, scos tartanul și
panourile de plasă și lăsat așa, fără a se interveni la reparearea lui.
-Pe strada Văii este un bloc care se crapă deoarece nu se decolmatează un
șanț.
-Tot în zona respectivă, la intersecția străzilor Salinei- Fagului- Stejarului,
același lucru se întâmplă.
-Pe strada Huhurez se circulă foarte greu, la cum este făcută lucrarea.
-Străzile în Sascut, când le veți face?

28.07.2023 -Sedinta ordinara – prezenta

La punctul Proiect de hotărâre privind unele măsuri referitoare la
organizarea și funcționarea aparatului de specialitate al primarului
municipiului Dej fac referire la adresa primită înainte de ședință de la
sindicatul Edilica, prin care se solicită ca acest punct să fie retras de pe
ordinea de zi pentru că nu a avut loc o discuție prealabilă cu reprezentanții
sindicatului cu privire la organigramă. De asemenea adresez o întrebare:
”pentru că tot avem pe ordinea de zi proiectul de aprobare al parcărilor, și
faptul că se desființează 2 posturi la Compartimentul Administrare Toroc,
Cimitire, Piețe, Parcări, pe lângă faptul că cimitirele sunt neîntreținute și ar
trebui să se angajeze personal, nu să se desființeze, pentru parcările nou
create, nou amenajate ar fi nevoie de cineva care să fie acolo să constate
problemele din parcări, pe timpul toamnei și iernii. Să se țină cont, cele 2
posturi nu ar trebui desființate, iar cu privire la adresa sindicatului Edilica
proiectul ar trebui retras și discutat cu sindicatul.

Domnul primar - solicită răspuns domnului Secretar General cu
privire la legalitatea acestei adrese.

Domnul Secretar General: - ” având în vedere Legea 53/ 2003, art. 40,
lit. e) consultarea sindicatului este necesară doar când sunt afectate
substanțial drepturile și interesele angajaților. Având în vedere că nu se
reduc posturi, s-a considerat că nu este necesar și nici nelegal că nu s-a
cerut avizul consultativ al sindicatului.”
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Domnul primar - ”am fost deschis și am negociat cu sindicatul
salariile sau organigrama când se disponibilizează persoane, dar această
consultare are temă diferită. Am respectat legea, ajutăm angajații primăriei,
și mereu am dorit să existe un echilibru între executiv și sindicat indiferent
de ce solicitări au existat. De exemplu, la Toroc din 5 posturi temporare,
vacante, la concurs nu s-a prezentat nimeni, am lăsat doar 2 posturi.”
La punctul Diverse ridic următoarele probleme:

-semnalez faptul că pe Strada Liviu Rebreanu, trotuarele sunt
acoperite de iarbă în așa fel încât se confundă cu ”un teren viran și nu cu un
trotuar”, presupunând că nu există folie pe sub dale; dacă lucrarea este
recepționată sau nu, și să fie trimise persoanele responsabile să remedieze
situația prin cosire, pentru că indiferent dacă unele zone nu sunt locuite
trotuarele trebuie întreținute.

-O altă problemă semnalată, se referă la terenul de sport din Ocna
Dejului. Relatez faptul că acel teren a fost decopertat în urmă cu 1 lună și
jumătate și nu s-a remediat până în prezent. Această problemă a mai fost
semnalată, când o poartă era să cadă peste un copil, de atunci au trecut 2
luni.
- Solicit înființarea unei stații de autobuz pe Strada Varga Catalina pentru că
există cetățeni mai în vârstă iar distanța dintre stațiile de autobuz de pe
strada este foarte mare.

11.08.2023 -Sedința ordinară – prezentă

La Pct.3 de pe OZ - Proiect de hotărâre privind adoptarea criteriilor pentru
stabilirea ordinii de prioritate în soluționarea Cererilor de locuințe și în
repartizarea locuințelor pentru tineri, destinate închirierii, în Municipiul
Dej am solicitat următoarele:
,,vreau să ne asigurăm, că așa cum am discutat și în comisie, tot ce înseamnă
cereri depuse până acest moment, sunt nule. Unul dintre criterii care
departajează punctajul este vechimea cererii. Deci practic, tot ce s-a depus
până în acest moment, cererile respective, să fie anulate, iar începând cu
această zi să primim cererile celor care doresc să acceseze un astfel de
imobil, o astfel de locuință”.

La Diverse am urmatoarea interventie despre problemele orașului:
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-Pentru că am tot discutat de strada Șomcutului, în proiectele
anterioare, acolo sunt acele trotuare peste care este crescută iarba peste ele,
nu mai faci diferența între terenul agricol și trotuar. Înțeleg că s-au
achiziționat pesticide de către municipiul Dej, și totuși nu sunt folosite.
Același lucru este și pe strada Liviu Rebreanu. Eu am să vă cer
dumneavoastră în scris, să mergem noi voluntarii și să facem curățenie
acolo pe domeniul public dacă dumneavoastră nu reușiți să faceți intervenție
cu SADP. Și apropo, ziceați că nu sunt angajați, în ședința de luna trecută,
tocmai am anulat din organigramă două posturi de muncitori de la Toroc și
spații verzi. Nu sunt decolmatate străzile și șanțurile, ne plângem că suntem
inundați.

- Strada Dealul Viilor vă așteaptă în continuare să mergeți, de 4 ani
le-ați promis că o să asfaltați. Am văzut că este cuprinsă în proiectul
”Anghel Saligny”, să sperăm că o să ajungeți și acolo cu asfaltarea.

-Pe strada Orizont mașinile sunt parcate pe stradă deși în spate este o
parcare mare, eu aș cere ca acele mașini care sunt parcate să se verifice
numerele de înmatriculare și dacă dețin parcări în spete să fie atenționați. În
urmă cu ceva timp pe strada Orizont a fost un accident mortal, din cauza
mașinilor parcate.

-Toaletarea copacilor, nu se face corect . Sunt copaci care se prea taie
sau unii pe care nu-i toaletează deloc. Tot referitor la strada Orizont, au fost
semne de parcare care interziceau staționarea, numai sunt acolo.

- Gunoaiele, nu sunt ridicate și mai mult decât atât, cetățenii cer să fie
spălate și dezinfectate acele tomberoane.

-Pe terenul din spatele blocurilor, pe terenul de la armată sunt cai și
câini. Caii intră în parcări și au probleme cetățenii cu mașinile, le
deteriorează.

-În pădurea Bungăr înțeleg că sunt focuri de tabără noaptea , când noi
avem poliția locală care ar trebui să facă niște razii pe acolo să vadă despre ce
este vorba.

-În ceea ce privește faptul că se cosește într-adevăr, faptul că nu se
adună și se lasă iarba în putrefacție, să miroase urât și să o plouă. Știu că noi
avem un compost, o mașină care compostează, și ar trebui să folosim
această iarbă, să valorificăm îngrășământul.

-Pe strada Huhurez, nu sunt decolmatate canalele. Se lucrează și la
canalizare dar o parte din ea este blocată, la imobilul cu nr. 30, acolo nu se
poate lega, de acolo spre Vad nu se pot lega la canalizare. Și multe altele pe
care știu că le aveți la mapa dumneavoastră și noi așteptăm să le rezolvați.
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- Încă un lucru pe care vi-l spun de fiecare dată, în fiecare ședință de
acum încolo, am spus și în ședința trecută și repet și acum, sper că vi s-a
transmis, terenul de fotbal din Ocna Dej, nu pe mine mă puneți la punct că
nu-l faceți și că l-ați stricat în totalitate și nu pot să-l folosească copii, ci pe
dumneavoastră că nu-l faceți. E așa de 3 luni de zile”.

22.08.2023 -Ședința de îndată – prezentă

07.09.2023 -Ședința de îndată – absentă

28.09.2023 -Ședința ordinară – prezentă

La pct 17 de pe OZ - Proiectul de hotărâre privind aprobarea rectificării
Bugetului Local al Municipiului Dej am următoarea intervenție deoarece,
deși noi am avut un amendament cu mult timp în urma și s-a respins, acum
era prins în rectificarea bugetară

-noi consilierii USR în 2021, pentru că am văzut că Școala
Gimnazială Nr. 1 cere o sumă de 4.000 de lei am avut un amendament la
buget prin care solicităm catalogul școlar pentru toate școlile din oraș iar
atunci dumneavoastră domnule primar ne-ați solicitat să retragem de pe
ordinea de zi acest amendament, pentru că aveți un proiect la nivel de
învățământ dejean pe fonduri europene. Au trecut 3 ani de zile și noi alocăm
acum 4 mii de lei pentru catalogul respectiv. Întrebarea mea cu privire la
această constatare, dat fiind faptul că amendamentele noastre la buget sunt
respinse pe bandă rulantă, Colegiul Andrei Mureșanu a cerut pentru
cabinetul de fizică, Grădinița Junior pentru dezinsecție, Liceul Alexandru
Papiu Ilarian pentru grupul sanitar, de ce aceste lucrări nu au fost făcute în
timpul vacanței, pentru că acum crează disconfort.”
La punctul diverse au următoarea intervenție

-Ați vorbit de str. Orizont. Aici există un canal, pe care l-ați adus până
la nivel, dar este plin de pietriș. În jurul lui ar trebui peticit. Legat de canale,
vă rog frumos, pentru că toți știți despre acel canal unde a avut loc un
incident, să fie obligați cei de la Apă-canal să verifice tot ceea ce înseamnă
canal în Dej, să nu se mai întâmple astfel de incidente nedorite.

-Vorbeați de Gh. Doja. Mie mi se pare că acolo proiectantul a lucrat din
birou, pentru că strada este șerpuită, iar proiectul este făcut drept. În ceea ce
privește canalizarea din acea zonă, ar trebui duse mai departe.
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- Asfaltarea pe Ec. Teodoroiu, pe lângă faptul că ar trebui marcată, se
sparge deja. În fața magazinului Axa este spartă de nivelul unui canal.

-Unde se duc pietrele de granit din centrul orașului? Se pot pava aleile
din cimitire, să le reutilizăm.

- În centrul istoric lipsesc acele lemne sau grilaj care a fost pus în jurul
rondourilor cu flori. Acolo chiar există un risc din cauza acelor ”țepușe”.

-Pe str. Carpați, cum au plombat, au astupat gurile de apă pluvială.
- Stația de autobuz, de la clădirea Braco, îmi aduc aminte că am spus

că persoana care deține clădirea, să amenajeze stația de autobuz. Acolo se
parchează mașini, iar autobuzele nu au unde parcă.”

20.10.2023 -Ședința de îndată – prezentă

27.10.2023 -Sedinta ordinara – absentă

28.11.2023 -Ședința ordinară – prezentă

La punctul diverse am expus următoarele

-În 30 septembrie s-a încheiat GAL-ul și noi am sprijinit în 2018 să se
înființeze și suntem parte din GAL. O să rog colegii să cerem un audit extern
pentru că noi am alocat un teren pentru construcție și nu am finalizat în
timp util. Ce s-a întâmplat cu banii și în ce stadiu sunt proiectele de pe GAL?
O să revin cu o solicitare nouă.

-Referitor la tarifele de parcare, pe care cred că le-am aprobat în
septembrie, de ce pe strada Nicolae Titulescu nu se taxează parcările. De ce
oamenii nu sunt îndrumați să parcheze acolo? De ce nu sunt marcaje pentru
persoanele cu dizabilități și surse de încărcare pentru mașinile electrice?

-Trecerile de pietoni de pe strada 1 Mai, credeți că vor fi marcate în
această perioadă?

-Stațiile de autobuze, zona Braco și Domo, sunt parcate mașini . Se
parchează în stațiile de autobuz.

-Podețele de pe strada Baia Mare până la Dej, unde vin copiii pe jos la
școală, cei care nu reușesc să urce în microbuzul școlar. Dacă s-ar putea face
un trotuar să nu fie loviți de mașini.”
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13.12.2023 -Ședința de îndată – prezentă

20.12.2023 -Ședința ordinară – prezentă

La pct. 11 de pe OZ -Proiect de hotărâre privind stabilirea unor măsuri cu
privire la salariile de bază pentru funcționarii publici și personalul
contractual din cadrul aparatului de specialitate al primarului municipiului
Dej și din serviciile publice din subordinea Consiliului local al municipiului
Dej președintele comisiei Economice Lupan Ștefan comunica gresit votul
din comisie, comunicând că este aviz pozitiv cu 5 voturi pentru, eu aveam
vot împotriva a 5% propunandmărirea salariilor cu cel puțin rata inflației si
am intervenit prompt . Îl rog pe domnul consilier Lupan să reflecte realitatea
din cadrul comisiei economice, pentru că a notat greșit.

La pct.13 de pe OZ Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentației
tehnico - economice și a indicatorilor tehnico - economici ai proiectului
”Deschidere acces din Strada Regina Maria către parcarea de pe Strada
Carpați în Municipiul Dej, Județul Cluj; Desființare construcții existente”
întreb dacă se face intrare și ieșire pe ambele străzi, atât pe strada Carpați
cât și pe Regina Maria. Domnul primar răspunde: este dorința noastră să se
găsească soluții pentru a avea intrare și ieșire pe ambele străzi. Variantele au
fost studiate în comisia de sistematizare și așa s-a convenit iar eu specific ca
că strada Carpați va fi supra tranzitată datorită acestei parcări .
Nu exista punctul Diverse .

2.1. Proiecte de hotărâri de consiliu

Proiect de hotărâre privind scutirea de la plata impozitului pentru clădirile
noi sau reabilitate cu destinația de locuință, pentru care proprietarii
execută pe cheltuială proprie lucrări pentru creșterea performanței
energetice, pentru instalarea de sisteme de producere a energiei electrice
din surse fotovoltaice sau pentru sisteme ecologice certificate de colectare
și tratare a apelor uzate rezultate din consumul propriu.

Respins, votat cu 6 voturi ”pentru”, 11 voturi ”abținere”, 1 vot
”împotrivă”, 1 ”fără vot”.
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2.2. Amendamente depuse și aprobate

2.2.1 Amendamente depuse

1. La Capitolul 51 Autorități publice – Campanie de conștientizare a
populației Municipiului Dej împotriva dezastrelor naturale cu alocarea
sumei de 20 mii lei. Campania ar trebui derulată atât fizic, prin distribuirea
de materiale informative și dezbateri fizice, cât și on-line prin explicarea
beneficiilor asigurării facultative a imobilelor. Alocarea sumei de 20 mii lei
pentru editarea și distribuirea materialelor informative și 10 mii lei pentru
organizarea de dezbateri publice.

2. La Capitolul 65 Învățământ din Lista de investiții la punctul 19:
Evaluarea concentrației de radon din aerul interior din toate unitățile de
învățământ administrate de primărie prin măsurarea cu aparatură de
specialitate și în colaborarea cu un laborator autorizat – alocarea sumei de
40 mii lei. În interiorul clădirilor, radonul pătrunde prin fisuri, fundație,
podele, solul pe care este amplasată clădirea. Este un gaz radioactiv fiind
principalul agent de mediu cancerigen pentru populație.

3. La Capitolul 84 Transporturi din Lista de investiții, la punctul 10 să
se adauge: Semnalizarea conform normelor în vigoare pentru persoanele cu
dizabilități a 40 de locuri de parcare publice, cu alocarea bugetului de 46mii
lei – reprezintă un prim pas în recunoașterea nevoilor speciale ale semenilor
noștri, vom putea da un semnal de conștientizare a drepturilor și nevoilor
lor.

4. Bugetarea participativă - la Capitolul 51 – Autorități publice –
punctul 4 suplimentarea bugetului de cheltuieli cu 250 mii lei – Bugetare
participativă – implicare cetățenească, în loc de 250mii lei se va regăsi suma
de 500 mii lei. Bugetarea participativă permite cetățenilor să se implice în
luarea deciziilor privind dezvoltarea localității lor, deschide calea colaborării
între cetățeni și administrația publică locală, aprofundează relația
cetățenilor cu orașul în care locuiesc și cresc responsabilitatea lor față de
oraș. Primul pas este punerea în practică a proiectelor selectate a fi
implementate.

2.2.2 Amendamente aprobate

NU s-a aprobat nici un amandament USR in decursul anului 2023
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2.3. Inițiative implementate

NU au fost implementate nici o initiativa USR in decursul anului 2023

3. INTERPELĂRI ȘI CERERI DE INFORMAȚII

Am depuse următoarele cereri de informații și petiții

1. sub nr 3.956/28.02.2023 o petiție semnată de peste 300 de locuitori ai

zonei Sascut numită Asfaltare străzi zona Sascut, Municipiul Dej.

2.sub nr 16.065 /18.05.2023 solicit documentația și informații despre PUG și
despre Regulamentul local de urbanism ca urmare unor alunecări de teren
din cartierul Ocna Dej.

3. sub nr.16.066/18.05.2023 solicit informații și documente despre studiul de
fezabilitate privind modernizarea străzilor din zona Sascut

4. sub nr.16.600/24.05.2023 depun o petiție semnată de 24 de locuitori ai
străzii Carpați, referitoare cereri adresate de semnatari cu referire la
parcarea ce se construieste langa dansii

5. sub nr 24.548/11.08.2023 cer administrației locale să-mi comunice
numărul sancțiunilor contraventionale plătite sau neplătite de Municipiul
Dej ca urmare a nepunerii în aplicare a solicitărilor repetate a
Inspectoratului General al Poliției Române, Direcția Rutieră cu privire la
marcajul rutier din intersecția cu sens giratoriu dintre străzile 1 Mai cu Ion
Pop Reteganu.

6.sub nr.25.857/28.08.2023 în care cer sa mi se puna la dispozitie
regulamentul intern al bazinului de înot de pe str.N Titulescu și contractul cu
firma de curatenie ce îl deservește.

7.sub nr.25.856/28.08.2023 solicit informații despre stadiul finalizarii
lucrărilor la Cabinetul stomatologic pentru școlari din cadrul Policlinicii de
pe Dealul Florilor pentru care în Ianuarie 2023 , în cadrul aprobării Bugetului
local am aprobat suma de 30.000 lei pentru înființarea acestuia. Am mai
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cerut informații dacă Cabinetul stomatologic de la Colegiul Național Andrei
Mureșanu va fi funcțional la începutul anului școlar 2023-2024

8.sub nr.26.857/06.09.2023 solicit informații despre ocuparea abuziva a unei
parti din strada Octavian Goga și cer sa mi se comunice dacă și ce măsuri se
vor aplica pentru rectificarea suprafeței străzii.

9. sub nr.35.565 din 08.11.2023 cer statutul Clubului Sportiv Unirea Dej si
hotararea care a stat la baza numirii noii conduceri a clubului .

10. sub nr.35.566 din 08.11.2023 solicit informații despre autorizatiile ISU de
funcționare pentru toate unitățile de invatamant din Dej, lista celor care nu
dețin aceste autorizații dar nu dețin nici autorizații sanitare și ce anume se
întreprinde pentru a fi obținute aceste avize.

4. AUDIENȚE ȘI ACTIVITATE ÎN TEREN

Vizite saptamanale în diferite locații la solicitarea cetățenilor din Dej și
discuții cu aceștia ;

Vizite la Adăpostul de căței din Dej.

Vizite pe santierele din Dej și discuții cu inginerii despre calitatea
lucrărilor

5. APARIȚII ÎN PRESĂ

Radio Fir Dej

Februarie https://fb.watch/qAjzuxljTS/

Martie https://fb.watch/qAjES1rMLI/

Aprilie https://fb.watch/qAjTyjKHnT/

Iunie https://fb.watch/qAj_AEbc3_/

Iulie https://fb.watch/qAk3FryDCf/

August https://fb.watch/qAk7bFmiwE/

Septembrie https://fb.watch/qAkcgpUzeo/
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Octombrie https://fb.watch/qAkmPt1VMi/

Decembrie https://fb.watch/qAktcC1Qqu/
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